
Yhteenveto Lavian asukastilaisuudesta 10.5.2023



Tilaisuuden tarkoituksena oli kuulla alueen asukkaiden ajatuksia 

alueen tilanteesta, sekä lisätä tietoa ja ymmärrystä puolin ja toisin 

asukkaiden ja kaupungin edustajien kesken. 

Osallistujia oli n. 60 henkeä. Yhteisen aloituksen jälkeen osallistujat 

pääsivät keskustelemaan ryhmissä kaupungin edustajien kanssa. 

Keskustelun teemoina olivat liikkuminen, tilat ja Lavian erityisyys. 

Seuraavassa on kerrottu teemoista esiin nousseet asiat. 



1. Liikkuminen 

• Joukkoliikenne aiheutti paljon keskustelua. Esiin nousivat seuraavat asiat:

– Nuorille toivotaan toimivia yhteyksiä Kankaanpään kouluihin, koska sinne on nyt parhaat 
joukkoliikenneyhteydet

– Toivotaan sisäistä avointa joukkoliikennettä suljettujen koulukuljetusten sijaan

→ Ei tällä hetkellä mahdollista sopimuskauden vuoksi

– Iäkkäät toivovat: 

o Poriin erikoislääkäreihin ja optikoille, verottajan luo, teatteriin ja ostoksille…

o Kuljetusta lähelle omaa kotia

– Poriin ei haluta päästä bussilla töiden tai opiskelun takia

→ Käytännössä tämä tarkoittaa, että säännöllinen matkustajavirta kulkee Lavian ja Kankaanpään 
välillä ja siksi määrärahat olisi tarkoituksenmukaisinta keskittää sen yhteysvälin palvelutasoon. 
Kankaanpään ja Porin välillä puolestaan kulkee useita vuoroja arkisin, eli vaihdollisilla 
yhteyksillä saataisiin myös Pori-päivien pituutta lyhennettyä.

→ Asiointia tukeva liikkuminen kuuluu hyvinvointialueen järjestämisvastuulle, jos kyseessä on henkilön 
taloudellinen este tai toimintakykyyn liittyvä haitta liikkumiselle. 

→ Virkistysbussimatkat eivät kuulu avoimen joukkoliikenteen toimivaltaan. 



2. Tilat

• Pohdittiin mm. keinoja tilojen käyttöasteen nostamiseen. Esiin nousivat seuraavat 

asiat:

– Koulun monitoimitilan käyttäminen koetaan hankalaksi mm. kirjaston 

läpikulkukiellon vuoksi

• tilojen kalleus mm. vanhalla alakoululla

• kenelle kuuluu vanhan alakoulun liikuntasalin varaaminen?

• yleisesti tilojen käytön helppous ja edullisuus kiinnosti

– Monitoimitilan käytön markkinointi mm. etätyöpisteestä

– Rakennusvalvonnan säännölliset vastaanotot Lavian monitoimitilassa

– Jääkiekko- ja urheilukentän huoltojen ja kunnossapitojen oikea-aikaisuus

– Entä kaupungin tilojen käytön periaatteet (lukitus, maksut jne.)?



• Lisäksi toivottiin:

– Puretun virastotalon tontin käytöstä toivottiin laadittavan yleissuunnitelma 

yhdessä asukkaiden kanssa

– Torille uusi rakennus, sekä yleisilmeen ehostaminen (mm. penkkejä)

– Muovikeräysastioita taajamaan

– Molok –astioiden poisto

→ Tätä selvitetään Keräämöltä

– Skateramppi, frisbeegolf, ulkokuntosali taajamaa-alueelle

– Lavijärven uimalaiturin ehostaminen sekä wc-tiloja uusiminen/kunnostus

– Salaplakkarin uimarantalaiturin ehostaminen

– Liikuntaesteiselle henkilöille sopivia tiloja

– Tuoremehuasemalle kaivataan tiloja



3. Lavian erityisyys

• Pohdittiin, miten asukkaiden kuvaama alueen omaleimaisuus ilmenee ja mitä vahvuuksia siinä on. 
Hyvänä nähtiin seuraavat asiat:

– Yhteisöllisyys

• kaikki tuntevat toisensa; luo turvallisuutta 

• kotiseutuylpeys, myös lapsilla, kuntaliitos jopa lujitti asiaa

• järjestötoiminta

• otetaan hyvin vastaan

– luonto, järvet, hiljaisuus; tilaa kasvulle (myös henkiselle)

– omakotitalot ja suurehkot tontit; edulliset elinkustannukset

– tori on helmi (mutta fasiliteetteja puuttuu)

– Laviafoorumi

– Kaikki on lähellä, paitsi Pori 

→ Etäisyydet lyhyet Kiikoisiin, Suodenniemelle, Kankaanpäähän 

→ Miten hyvinvointialue voisi pohtia palveluiden järjestämistä tästä näkökulmasta?



• Kehitettävinä asioina nousi esiin seuraavia:

– Vapaaehtoisia harrastusten vetäjiä löytyy, voisiko kaupunki kouluttaa vetäjiä? 

– Tarvittaisiin liikunnanopettajan virka, jotta voisi juurtua paikkakunnalle ja perustaa 

urheiluseuran (nykyinen seura on mennyt konkurssiin)

– Julkisen liikenteen hankaluus (vaatii oman auton)

– Ei rakenneta uutta, eikä taloja ole paljon myynnissä 

– Kaupungin rakennusvalvonnassa nähdään ongelmia, jotka haittaavat 

investointeja

– Lavian näkyvyys heikkoa tiedotusvälineissä; miten voisi parantaa? 

→kaupungin rooli, ideana ”Porisuhdeneuvoja kertomaan Laviasta”


